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Protokół Nr XV/ 07 
z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 26 listopada 2007 roku  godz.15.30  

 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
 
Ad.1 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy mgr Waldemar Wiesner stwierdzając 
prawomocność obrad; na sesję przybyło 14 radnych ; spóźnił się radny Krystian Placzek  
( godz. 15.34) . 
 
Przewodniczący RG odczytał treść wniosku Wójta Gminy Nędza , który radni otrzymali po wysłaniu 
materiałów na sesję(zał. do Protokołu); radny Edward Mietła zapytał o koszty tych prac ; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że dokładne kwoty zna inspektor Mieczysław Wojtaszek , który będzie omawiał 
projekty uchwał przed ich uchwaleniem; jest odpowiedzialny za zreferowanie przedłożonych uchwał; 
innych pytań nie zgłoszono. 
 
Za przyjęciem wniosku i zmianą porządku obrad na sesji oddano 15 głosów( jednogłośnie) . 
 
Zatwierdzono porządek obrad zawierający wniosek Wójta Gminy. 
 
2.Zatwierdzenie Protokołu Nr  XIV  / 07  z poprzedniej  sesji. 
3.INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesyjnym. 
4.SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 
wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE:  

1) dopłaty do 1m³ wody na okres od 01 stycznia do 31 grudnia 2008 roku; 
2) zatwierdzenia ustalonej przez Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy       taryfy 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na okres od 1 stycznia 2008 roku do 31    grudnia 2008 
roku dla mieszkańców Gminy Nędza; referuje kierownik ZWiUK w     Nędzy inż. Marek 
Niewrzoł 

3)  określenia stawek podatku od środków transportowych na 2008 rok;  
4) zwolnień przedmiotowych w podatku od nieruchomości w 2008 roku ; 
5)  uchwalenia Regulaminu Wynagradzania Nauczycieli w Gminie Nędza; 
6) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nędza;  

Nr 1099/4; 
7) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nędza;  

Nr 630, Nr 632; 
8) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nędza;  

Nr 58/1, Nr 58/2; 
9)  zmian w budżecie Gminy na 2007 rok ;  projekt I 
10)  zmian w budżecie Gminy na 2007 rok ;  projekt II 
11)  złożenia oświadczenia lustracyjnego przez sekretarza gminy ; 
12)  rozpatrzenia ponownej skargi na działalność organów Gminy; Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze w Katowicach – przekazanie zgodnie z właściwością skargi Grażyny i Ernesta 
Pielów ;  

13) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania       
przestrzennego Gminy  Nędza dla terenu położonego w sołectwie Babice; 

    14)  ) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania            
            przestrzennego Gminy  Nędza dla terenu położonego w sołectwie Ciechowice; 
6.INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone                                                                                                         
interpelacje. 

7.    WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE : 

1) Wójt Gminy – Informacja o jednorocznych remontach i inwestycjach planowanych do 

zrealizowania w 2008r…. 

2) Pismo Grażyny i Ernesta Pielów dot. udzielenia odpowiedzi   

 

8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Ad.2 
Do Protokołu z sesji w dniu 29 października 2007 roku radni nie wnieśli żadnych uwag.; za przyjęciem 
Protokołu Nr XV /07 oddano 14 głosów , wstrzymało się -1 głos , nikt nie głosował przeciw ; 
Przewodniczący RG stwierdził ,że Protokół został zatwierdzony. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący RG poinformował radnych ,że pełnił cotygodniowy dyżur w Urzędzie Gminy . 
 
Ad.4  
Przewodniczący RG odczytał treść „Sprawozdania Wójta Gminy …. ( zał. do Protokołu) ; radna 
Renata Bienia zapytała o plan remontów kapitalnych dróg powiatowych , oraz jak będzie realizowany 
w przyszłym roku program PEAD ; Wójt Gminy odpowiedziała, że Program pomocy żywnościowej 
został na ten rok zakończony , nie ustalono nic nowego , dystrybucja żywności dalej nie może być tak 
prowadzona , Gminy i Powiat nie mogą ,zaś w  Caritas   nie są do tego chętni , Starostwo stara się o 
to ,żeby Program przejęła jakaś organizacja , nie może to być OSP , wiadomo ,ze odbywało się to na 
pograniczu prawa , ale z drugiej jeżeli jest to za darmo ,to szkoda ,aby nas to ominęło; planowane do 
remontu drogi powiatowe to ul. Ofiar Oświęcimskich w Górkach Śl. i ul. Wyzwolenia w Babicach ; 
radna Ewelina Krakowczyk zapytała ,co dalej z chodnikiem  w Górkach Śl. ;Wójt Gminy odpowiedziała 
, że żadnych chodników Powiat nie przewiduje w planach , były one ujęte w I i IV roku kadencji; radna 
Małgorzata Drożdż zapytała o pasy na ul. Ofiar Oświęcimskich ;Wójt Gminy potwierdziła ,że wg 
przepisów pasy mogą być od chodnika do chodnika , tam gdzie go nie ma tam nie ma pasa; radny 
Henryk Postawka powiedział ,że wydaje mi się ,że może to być razem zrobione , kwiecień 2008 rok , 
w tym czasie może być ustawiony i znak A17; radny Gerard Pannek zapytał ,czy VATTENFAL wykona 
roboty w Ciechowicach ,te zgodne z propozycją; Wójt Gminy wyjaśniła ,że uczestniczyła w spotkaniu 
w Tarnowskich G. mających wyjaśnić zasady ,na jakich odbywała się tam wymiana oświetlenia , które 
RIO przyjęło bez uwag; na pewno nie przyjmiemy tej kwestii rozwiązania , ale jest wstępna propozycja 
współpracy Gmin Lyski ,Kuźnia R. i Nędza ,pracujemy nad tym; Zastępca Wójta inż. Antoni 
Wawrzynek poinformował m.in. uwolnienie cen skomplikowało sprawę wymiany lamp, doszły inne 
Firmy , jest temat od tej drugiej strony ,polega to na tym aby umowę nazwać ,prawnicy nad tym 
pracują , jedna z opcji na dzień dzisiejszy to wspólne porozumienie; radna Małgorzata Drożdż 
zapytała o spotkanie z europosłem Janem Olbrychtem ;Wójt Gminy poinformowała ,że na spotkaniu 
omawiano rolę samorządu ,priorytety na najbliższe lata w pozyskiwaniu środków , ważna jest 
zasadność wydatków na inwestycje z góry przemyślane ,aby nie były to pieniądze wyrzucane w błoto , 
podano ogólny opis ,jakie są priorytety Unii i Państw członkowskich , ciekawostką jest to ,że to szybkie 
koleje są tzw. przyśpieszaczem w Unii , dodam że dla RPO ten rok jest rokiem straconym ,jeżeli 
chodzi o środki , rok 2009 będzie  najważniejszy ,potwierdził się również nacisk  na kanalizację w 
gminach do 50 tyś .mieszkańców  ,będzie to priorytet , na spotkaniu było dużo studentów ,zadawali 
mądre pytania ,ponadto na spotkaniu rozmawiałam z Prezydentem Rybnika Adamem Fudalim  w 
kwestii dotyczącej wniosku mieszkańców Górek Śl. aby autobus linii ze Zwonowic dojeżdżał do Górek 
Śl. , w czasie gdy m.in. ma 40 minutowy postój na końcowym przystanku – połączył by również 
Bogunice i Lyski , Rybnik ma teraz podać koszty finansowe , jest to również łączenie w Aglomeracji 
sieci autobusowej , zebrano podpisy 377 mieszkańców Górek Śl. , jeżeli będziemy w stanie unieść to 
finansowo to uważam to za dobry pomysł.  
 
Wójt Gminy zadała pytanie Przewodniczącemu RG i radnym ,czy może być nagrywanie sesji , 
poczułam się głęboko urażona twierdzeniami ,że nie mówiłam już o tym , odczytam zapisy z 
protokołów – z 5 grudnia ,zaraz na pierwszej sesji ,oraz z 29 stycznia 2007 roku , zwracam się do 
radnej Bienia , mówiłam już o nagrywaniu i to dawno, sprzęt został zakupiony , poprzedni został 
oddany do Wodociągów , kamery wykorzystywane są do monitoringu ;Przewodniczący RG 
odpowiedział ,że pozostawia pani Wójt „wolną rękę” na ostatniej sesji już o tym mówił ;radca prawny  
potwierdził ,ze chodzi o to co z tym dokumentem będziemy robić , jak przechowywać ; 
Przewodniczący RG powiedział ,nośnik z nagrania to nie może być zwykła taśma , należy wprowadzić 
pod obrady sesji odpowiedni projekt uchwały regulujący tryb postępowania; Wójt Gminy zapytała ,czy 
następną sesję już można nagrywać ;Przewodniczący RG odpowiedział ,ja się zgadzam , nie znam 
zdania innych radnych ; radca prawny powiedział ,ze nie spotkałem się ,żeby problem 
przechowywania taśm był uregulowany w drodze uchwały , jest to robione w formie instrukcji , myślę 
,że odpowiedni zapis w regulaminie organizacyjnym wystarczy ; Przewodniczący RG powiedział ,że w 
tej materii zostawiam „wolną rękę” organowi wykonawczemu; radca prawny stwierdził ,że uchwałę w 
tej materii organ nadzoru mógłby uchylić ; na tym dyskusję zakończono. 
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Ad. 5 
 

1) Przewodniczący RG udzielił głosu kierownikowi Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych w 
Nędzy inż. .Markowi Niewrzoł ; kierownik ZWiUK powiedział m.in. zgodnie z obowiązującymi 
przepisami sporządzono taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę , wniosek o ich 
zatwierdzenie złożono 22 października br. jest jedna grupa odbiorców , cena wody za 1 m³ 
została zmniejszona o 6 groszy , zwiększono opłatę stałą , opłatę za przyłącze wyliczono na 
kwotę 76 zł ;radny Edward Mietła proponuje ,aby używać właściwych określeń , cena wody 
będzie mylona; kierownik ZWiUK powiedział ,że koszt wody zmniejszono o 6 groszy , ustalono 
na 2,66 zł za 1 m³,  opłata abonentowa wynosiła 2,50 dla odbiorcy , na 2008 rok ustalono jej 
wysokość na 3,50 zł ; po dyskusji na posiedzeniu Komisji Budżetowej ustalono, że dopłata do 
1 m³ wody wyniesie 11 groszy , w tym roku dopłata to 48 tyś, , na 2008 rok zaplanowano 
18 150 zł , założono ,że zwiększona będzie sprzedaż wody , cena dla odbiorcy to 2,49 zł za 
wodę i 3,50 zł na miesiąc opłata stała ; Przewodniczący RG zapytał ile było w 2007 roku ; 
kierownik ZWiUK odpowiedział ,że  za wodę 2,35 zł ,zaś opłata stała to 2,50 zł na miesiąc; 
radny Edward Mietła potwierdził ,że za 10m³ w skali miesiąca opłaty wzrosną o ok.2,90 zł ,nie 
jest to znacząca kwota; Przewodniczący RG powiedział ,że kwota 18 150 zł ma rozumieć 
wystarczy na 2008 rok ; kierownik ZWiUK potwierdził, że tak ; Przewodniczący RG powiedział 
,że podwyżka dla mieszkańca Gminy nie będzie wyższa niż 5-6% ; kierownik ZWiUK 
potwierdził ,że tak ; przewodniczący Komisji Budżetowej Roman Marcol powiedział ,że po 
burzliwej dyskusji przedstawione taryfy zaopiniowano pozytywnie ; kierownik ZWiUK dodał ,że 
radni otrzymali również szczegółowe informacje dotyczące działalności inwestycyjnej , 
remontowej min. zakupiono agregat , całą automatykę sterującą , kosiarkę bębnową , zestaw 
inkasencki , pług do odśnieżania , do końca roku z wpływów z usług planuje się zakupić 
samochód dostawczy ; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Rada Gminy przy 15 głosujących  15 głosami za 
( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XV / 91 /07 w sprawie dopłaty do 1 m³ wody na okres od 01 
stycznia do 31 grudnia 2008 roku . 
 
 

2) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; nie wniesiono żadnych pytań. 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących  15 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XV / 92 /07 w 
sprawie zatwierdzenia ustalonej przez Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy taryfy dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę na okres od 1 stycznia 2008 roku do 31 grudnia 2008 roku dla 
mieszkańców Gminy Nędza . 
 

3) Przewodniczący RG stwierdził ,ze radni otrzymali projekt uchwały ;radny Krystian Okręt 
zapytał o ile wzrosły stawki podatku od środków transportowych ; skarbnik gminy wyjaśniła , 
że o 2,2 %  , łącznie wg planu jest to kwota wzrostu 542 zł dla budżetu gminy ; innych pytań 
nie zgłoszono . 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących  15 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XV / 93 /07 w 
sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2008 rok . 
 

4) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; radny Edward Mietła powiedział ,że ma 
wątpliwości dot. zapisu w pkt 1 i 2 , np. jak rozdzielić działalność gospodarczą sportu ,straży 
pożarnej , podzielić teren boiska , czy budynku; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że 
należy cieszyć się z faktu dodatkowych środków ; Wójt Gminy potwierdziła ,że to jest problem 
, zwalniać czy nie , przecież oni też działają w ramach budżetu , ale nie potrafię odpowiedzieć 
jak ten problem rozwiązać; radny Krystian Okręt zapytał ,czy inne Gminy też stosują 
zwolnienia ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że właśnie czekaliśmy ,aby podpatrzeć inne Gminy , 
już ich opublikowane uchwały ;Przewodniczący RG zaproponował  wycofanie projektu 
uchwały; radny Edward Mietła stwierdził ,że uchwałę należy przyjąć ,ale ma czysto praktyczne 
pytanie : klub realizuje Festyn ,czy zapłacą za teren zajęty pod działalność , wiadomo że na 
miesiąc nie ma obciążenia podatkiem od nieruchomości , nie ma też odpowiedniej pod to 
umowy ;radny Henryk Postawka powiedział ,że jeżeli chodzi o LKS w Górkach Śl. to o ile wie 
nie ma tam uregulowanego stanu prawnego ,najpierw należy skomunalizować grunty; 
Przewodniczący RG proponuje sprecyzować zapisy przez organ wykonawczy; radny Edward 
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Mietła zapytał ,czy jeżeli będzie to mienie komunalne ,czy wtedy ktoś zapłaci podatek za 
boisko LKS  - nie ;  radny Henryk Postawka powiedział ,że sprawa jest nie wyjaśniona; radny 
Edward Mietła powiedział ,że np. wynajmowanie hali ,czy to nie jest jakaś działalność 
gospodarcza ;Wójt Gminy powiedziała ,że nasze kluby nie mają zapisanej działalności 
gospodarczej w statutach ;radny Edward Mietła odpowiedział :nie twórzmy mitu ; radna 
Ewelina Krakowczyk powiedziała ,ze ktoś w takim wypadku podatek obliczy , a Gmina zapłaci 
; Wójt Gminy odpowiedziała ,że wynajem hali na tenis to nie jest działalność gospodarcza 
klubu ,a wynajmujący płacą bezpośrednio do kasy UG ; radny Edward Mietła powiedział ,że 
chodzi o jakąkolwiek działalność np. handel piwem na festynie; radny Gerard Przybyła zapytał 
, czy prywatny dzierżawca też ma płacić- tak ; Przewodniczący RG powiedział ,że taka 
sytuacja jest w każdej Gminie ; Wójt Gminy stwierdziła ,że to są też takie same rozwiązania w 
Gminach ; innych pytań nie zgłoszono.  

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 12 głosami za , 3 głosami wstrzymującymi się przyjęła Uchwałę Nr 
XV / 94 / 07 w sprawie  zwolnień przedmiotowych w podatku od nieruchomości w 2008 roku. 

 
 

5) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ;Przewodniczący Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu  Krystian Okręt poinformował ,że na posiedzeniu odbyła się dyskusja , 
uzyskano odpowiedzi na wszystkie pytania i wątpliwości , Regulamin został zaopiniowany 
pozytywnie ; innych pytań nie zgłoszono.   

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 13 głosami za , 2 głosami wstrzymującymi się przyjęła Uchwałę Nr 
XV / 95 / 07  w sprawie uchwalenia Regulaminu Wynagradzania Nauczycieli w Gminie Nędza . 
 
 

6) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt Gminy wyjaśniła ,że działka Nr 
1099/4 przylega do działek przy „czerwonej szkole” pani Król od zawsze ją użytkowała , teraz 
przy okazji wystawienia tych dużych działek chcemy zrobić porządek też z tym fragmentem 
;radny Edward Mietła zapytał o procedurę sprzedaży , czy ta pani ma świadomość ,że będzie 
przetarg i ktoś inny może starać się o ten kawałek ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że wszystko 
odbędzie się zgodnie z procedurą; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za  (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr  XV /  96 /07 w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nędza . 
 
 

7) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt Gminy wyjaśniła ,że działki Nr 630 
i Nr 632 położone są wzdłuż ulicy Gliwickiej ,blisko zakrętu w kierunku basenu w Szymocicach 
,są obszarowo duże , ale tylko z przodu są to tereny suche ,z tyłu są to „barzoły” tereny od 
zawsze podmokłe, na które nie znaleźlibyśmy nabywcy ; radny Krystian Okręt zapytał ,czy są 
to grunty za domami letniskowymi-tak; radny Edward Mietła powiedział ,że to teren pod 
zabudowę ,a od razu kolejny właściciel nie będzie płacił podatku od nieruchomości ,tylko 
podatek rolny , ze względu na obszar powyżej 1 ha ; radna Ewelina Krakowczyk zapytała ,czy 
nie lepiej wydzielić działki ,tak jak stało się to wzdłuż ul. Akacjowej w Nędzy ;  Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że jeżeli już wydzielać działki to tylko wzdłuż , na te tylne jest wjazd ,ale na 
pewno nie znajdziemy tam nabywcy , zysk będzie na całą działkę ,którą sprzedamy jako 
działkę budowlaną , jeżeli Rada będzie przeciwna sprzedaży , to nie ma problemu ; radny 
Gerard Pannek proponuje podzielić działki prostopadle , obszar 0,8 ha przeznaczyć pod 
zabudowę , ta działka Nr 630 aż się prosi o taki podział , nawet jest tam zaznaczona 
poprzeczna linia; Wójt Gminy powiedziała ,że jeżeli z takim wnioskiem wystąpią radni ,to tak 
będzie ,ale obawiam się ,że działka Nr 632 jest na to za wąska, ponadto te uskoki ,trudno 
będzie ją sprzedać ; Przewodniczący RG zapytał ,czy te działki mają być tylko na sprzedaż-
tak; Wójt Gminy powiedziała , że sprzedajemy działki w Gminie , cena gruntu idzie do góry , 
na pewno znajdzie się nabywca; radny Edward Mietła powiedział ,że kupując dwie takie 
działki nabywca nie płaci podatku od nieruchomości i opłaty za psa, bo zwolniony ustawowo 
;Wójt Gminy odpowiedziała ,że tak jest ,ale można je odpowiednio wysoko wycenić ; radny 
Gerard Pannek powiedział , czy wycenić oznacza, że będzie cena taka jak za działki 
budowlane ; Wójt Gminy powiedziała ,że jedyny czynnik wpływający na wycenę to 
ukształtowanie terenu , jeżeli podzielimy teren na 4 działki to i tak to ktoś kupi ; 
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Przewodniczący RG powiedział ,że teraz za obszar prawie 4 ha nikt nie płaci ; Wójt Gminy 
potwierdziła, że VI klasa gruntu i tak jest zwolniona; Przewodniczący RG odpowiedział ,że 
teraz też nie ma z tego pieniędzy ; Wójt Gminy powiedziała ,że jeżeli będzie wniosek dot. 
podziału  działek to je podzielimy ; radny Edward Mietła powiedział ,że nie tak dawno 
sprzedano działki pod betoniarnię , nie należałoby tam stworzyć strefy ochronnej ; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że działki te leżą w zupełnie innym terenie ,przy basenie w Szymocicach ;  
radna Beata Widera stwierdziła ,że w takim razie podzielmy je na 4 mniejsze , wzdłuż; Wójt 
Gminy powiedziała ,że skoro odnoszę wrażenie ,że radni chcą podziału tych działek to 
proponuję Przewodniczącemu RG przegłosować wniosek;  radny Edward Mietła powiedział 
,że zanim przystąpimy do przegłosowania wniosku to musimy przegłosować projekt uchwały 
,tak mówi statut Gminy; radny Krystian Okręt powiedział ,że działki te nie muszą być powyżej 
1 ha ; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że jest odpowiednia procedura , działka 
uzbrojona powoduje wzrost jej ceny ; Wójt Gminy potwierdziła ,że uzbrojenie  w media to 
wyższa wartość terenu ; Przewodniczący RG powiedział ,że z ul. Akacjową była inna 
procedura , tam starano się o środki SAPARD , było inne przeznaczenie terenu ; radny 
Roman Marcol powiedział ,że w tym czasie można tam nawozić ziemi , teren uatrakcyjnić 
,wysuszyć i uzbroić; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 3 głosami za , 6 głosami przeciw i 6 głosami wstrzymującymi się 
odrzuciła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Nędza. 
 
Wójt Gminy stwierdziła ,że w takim razie dzielimy działki i będzie przygotowany nowy projekt uchwały ; 
Przewodniczący RG stwierdził , że organ wykonawczy gminy może wystąpić z propozycją podziału 
działek. 
 
 

8) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt Gminy wyjaśniła ,że działki Nr 58/1 
i Nr 58//2 położone są w Szymocicach i przeznaczone są pod zabudowę usługową ; radny 
Edward Mietła powiedział , że ogłaszając przetarg na obydwie działki będzie kłopot z drogą ; 
Wójt Gminy odpowiedziała ,że działki będą sprzedawane osobno , a po północnej stronie jest 
wyznaczona droga ; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za  (jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr XV / 97 / 07 w 
sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Nędza. 
 
 

9) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda omówiła proponowane zmiany w budżecie 
gminy na 2007 rok; Wójt Gminy wyjaśniła ,że oszczędności wynikają z dokonanego przeglądu 
oświetlenia ulicznego dokonane przez Firmę zewnętrzną oraz korekty dochodów i wydatków 
na koniec roku ; skarbnik gminy wyjaśniła również zmiany w Wieloletnim Programie 
Inwestycyjnym dotyczące  zadania nr 3, 4 i 17. ; Przewodniczący Komisji Budżetowej Roman 
Marcol stwierdził ,że projekt zmian zaopiniowano pozytywnie; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za (jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr XV / 98 / 07 w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok. 
 

10) skarbnik gminy wyjaśniła ,że projekt II zmian w budżecie gminy na 2007 rok dotyczy Zakładu 
Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy , są to oszczędności wynikające z redukcji 
zatrudnienia , przyjęcia pracownika na staż ,a przeznaczone zostaną na zakupy inwestycyjne 
; Przewodniczący Komisji Budżetowej Roman Marcol stwierdził ,że projekt zmian 
zaopiniowano pozytywnie; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za (jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr XV / 99 / 07 w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok. 
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11) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ,poinformowano również radnych ,że do 
14 grudnia każdy z nich otrzyma powiadomienie od Wojewody Śląskiego o obowiązku 
złożenia ponownego oświadczenia lustracyjnego ; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za (jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr XV / 100  / 
07 w sprawie złożenia oświadczenia lustracyjnego przez sekretarza gminy. 
 
 
Sekretarz gminy mgr Krystyna Tront złożyła na ręce Przewodniczącego RG „oświadczenie 
lustracyjne „  że nie pracowała , nie pełniła służby ani nie była współpracownikiem w rozumieniu 
art.3a  organów bezpieczeństwa państwa w okresie od 22 lipca 1944r. do dnia 31 lipca 1990 roku. 
 
 
12) Przewodniczący RG  odczytał treść projektu uchwały ; radca prawny odczytał treść pisma 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Katowicach o przekazaniu zgodnie z 
właściwością skargi Grażyny i Ernesta Piela informując m.in. ci państwo chcą wymusić na 
organach Gminy pewne zachowania , które służą do ich rodzinnych waśni , korzystnych dla 
nich , nasza idea tzn. pani Wójt Gminy i pracowników merytorycznych Urzędu Gminy jest taka 
,aby w jak największym stopniu unikać włączania Gminy w tej sprawie, jest nawet 
postanowienie WSA w Gliwicach ,który odrzucił skargę w tej sprawie ; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że definitywnie Sąd już orzekł w tej sprawie , poinformowałam nawet państwa 
Stawinogów o tym ,że nie mają prawa odmówić przejazdu , byłam przy tej rozmowie ,gdy 
zainteresowanym to tłumaczył mecenas, nie mieliśmy obowiązku informowania nikogo o tym 
,że będziemy zamieniać nieruchomość w drogę , ja nawet nie jestem uprawniona , żeby im to 
pokazywać; radca prawny powiedział ,że Gmina działa tu niejako jako wymuszony uczestnik , 
skarga na szczęście została odrzucona , ale problem jest innego rodzaju ,to nie dać się 
wciągnąć w spór , jako ten podejmujący decyzje , sprawa ta ciągnie się już parę lat , musimy 
jednak odpowiadać na kolejne pisma , zażalenia i wnioski; innych pytań nie zgłoszono. 

 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 1 głosem  wstrzymującym się przyjęła Uchwałę Nr 
XV / 101/ 07 w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność organów Gminy. 
 

13) Wójt Gminy powiedziała ,że proponowany projekt uchwały dotyczy żwirowni w Babicach ,  
omówi go szczegółowo pracownik odpowiedzialny w Gminie za planowanie przestrzenne;  
inspektor Mieczysław Wojtaszek wyjaśnił radnym ,że względy ekonomiczne przemawiają za 
tym ,aby poszerzyć obszar pod żwirownię w Babicach o teren objęty kategorią B na co istnieje 
dokumentacja  geologiczna, złoża są poszerzone , mapka dokładnie je określa , położone są  
wzdłuż drogi wojewódzkiej Nr 919 ,,jest to taka enklawa , zgodnie z granicami złoża , wokół 
istniejącego wyrobiska , w stronę drogi na Szymocice ; radny Edward Mietła zapytał , czy jest 
to inicjatywa własna Gminy , czy osób trzecich ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że nasza , Gminy 
; radna Ewelina Krakowczyk zapytała , o nowy obszar, ile go było , a ile będzie; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że obecny dzierżawca miał ok.30 ha , poszerzenie dotyczy ok.15 ha , całe jest 
nasze  , druga możliwość to 9 ha nasze , reszta to grunty prywatne; radna Ewelina 
Krakowczyk powiedziała ,że w sumie eksploatacja odbywa się na obszarze 30 ha –tak ; Wójt 
Gminy stwierdziła ,że dopiero uzyskanie koncesji to „zielone światło „ dla wydobycia ; radna 
Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że wiadomo ,że ktoś wykupuje tereny prywatne ; Wójt 
Gminy odpowiedziała ,że na nasze grunty jest przetarg; radna Ewelina Krakowczyk 
powiedziała ,że na tym terenie osoby te tracą nawet 200% na wartości sprzedawanego gruntu 
; Wójt Gminy powiedziała , że oni mają świadomość tego ,że tam ma być wydobywanie żwiru , 
czy ja mogę w  to ingerować , to są prywatne osoby , mogą przecież zapytać ; radny Edward 
Mietła powiedział ,że należy zwrócić uwagę ,że my tu nie rozstrzygamy o wydobyciu żwiru , 
jest to bardzo długa droga , to tylko taka furtka do zmian , ale miejmy świadomość ,że ta 
uchwała może podnieść ceny gruntu; Wójt Gminy powiedziała ,że ja mam pełną tego 
świadomość , ale z planów sporządzane są wypisy ,wyrysy ,każdy ponadto może przyjść 
,zapytać ; radny Edward Mietła powiedział ,że ma taki apel do Wójta , ale boję się ,że ten 
projekt jest za późno , osoby prywatne już pozbyły się gruntu ,a my jako Gmina straciliśmy 
rentę planistyczną ; Wójt Gminy powiedziała ,że należy troszeczkę poczekać , będzie Studium 
; radny Edward Mietła zapytał ,czy wtedy będą też wprowadzane inne zmiany ;Wójt Gminy 



 7 

odpowiedziała ,że tak , dotyczyć będą Babic, Szymocic, Ciechowc ,Kotlarni ,Łęgu , dlatego też 
wydłużył się ten okres przygotowania dokumentacji; radny Edward Mietła zapytał ,ile to będzie 
kosztowało ; inspektor Mieczysław Wojtaszek odpowiedział ,że ok.80 tyś. zł  , w sumie , jest to 
zamówienie do 14 tyś. EURO , uwzględnione będą zmiany pod oczyszczalnię , żwirownię 
oraz zmiany wynikające z indywidualnych wniosków właścicieli gruntów ,które też muszą być 
rozpatrzone ; Wójt Gminy powiedziała ,ze czeka nas jeszcze uchwalenie PZP dla Górek Śl.; 
inspektor wyjaśnił ,że tam są środki zaplanowane ; radny Gerard Przybyła zapytał jaki będzie 
to okres ; inspektor odpowiedział ,że co najmniej pół roku , jest to cała procedura wynikająca z 
przepisów ustawowych , terminy muszą być zachowane; Wójt Gminy powiedziała ,że studium 
planuje się uzgodnić do 5 lutego 2008 roku , i najważniejsza jest tu jedna rzecz , możliwość 
przedstawienia dokumentacji pod Aglomeracje Gminy Nędza ; inspektor poinformował ,że 
mapa jest w skali 1:25 000 , co wpisano do projektu uchwały; innych pytań nie zgłoszono. 

 
 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 15 głosami za (jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr XV / 102  / 07 w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Nędza dla terenu położonego w Sołectwie Babice . 
 

14) inspektor Mieczysław Wojtaszek wyjaśnił, że przedłożony projekt dotyczy lokalizacji 
oczyszczalni ścieków w Ciechowicach , jest to planowane w okolicach przeprawy promowej 
,na ul. Wodnej , pomiędzy wałem a ul. Wodną , najniższy tam punkt , jest on najbardziej 
optymalny , znajduje się blisko zrzutu z przepompowni , ale są to tereny prywatne ; Wójt 
Gminy powiedziała ,że nabywanie gruntu to wtórna rzecz , jest to jeden właściciel ; 
Przewodniczący RG zapytał , co będzie gdy nie będzie zgody tego właściciela ; Wójt Gminy  
powiedziała , na jakiej podstawie nie będzie , należy w tym wypadku rozmawiać , jest cała 
procedura do tego , jest wywłaszczenie , gdy ktoś zablokował inwestycję ; inspektor 
poinformował , że mapa jest w skali 1: 1 000 ,co wpisano do projektu uchwały ; radny Alfred 
Depta powiedział ,że mamy tu przykład podobny do lokalizacji studni , nie był to teren Gminy , 
nie było dojazdu , tu jest tak samo; Wójt Gminy powiedziała ,że tu sytuacja jest inna , nie 
jestem zmuszona myśleć o dojeździe , tam przy studni już jest wszystko zrobione ,daliśmy 
sobie rady  , chodziło o odpowiedni szacunek dla tej osoby , oddała to za darmo , ale chodziło 
jej o to ,że przedtem nikogo nie pytano o zgodę ; Przewodniczący RG powiedział ,że mam 
nadzieję ,że pewne ruchy już poczyniono od czerwca 2007 roku , chodzi o ruchy w zakresie 
nabycia odpowiednich działek ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że prowadzono rozmowy 
nieformalne , brak uchwały i tym samym pozwolenia; radny Edward Mietła powiedział ,że 
między studium a planami jest jeszcze daleka droga , będzie możliwość starania się o 
pozwolenia ,zgody ; Wójt Gminy powiedziała ,że to czy my mamy tam teren jest mniej istotne 
,teraz chodzi o to , aby uzyskać statut Aglomeracji , dokładne wskazanie jest niepotrzebne , 
miejsce może być wyznaczone później ,ale muszą być przygotowane dokumenty przez Gminę 
; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 15 głosujących , 14 głosami za , 1 głosem  wstrzymującym się przyjęła Uchwałę Nr 
XV/103 / 07 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Nędza dla terenu położonego w Sołectwie Ciechowice . 
 
 
Ad.6 
 
Radna Małgorzata Drożdż zgłosiła prośbę ,aby w zimie otworzyć poczekalnię na stacji w Górkach Śl. , 
od 6.00 do popołudnia , są spóźnienia pociągów do 50 minut , a ludzie stoją na mrozie , nie ma tam 
żadnego zadaszenia;  Wójt Gminy powiedziała ,że trzeba w tym temacie wystosować pismo , kto jest 
za to odpowiedzialny ; radna Beata Widera powiedziała ,że w Nędzy jest ten sam problem ;Wójt 
Gminy powiedziała ,że na dzień dzisiejszy ściągamy od PKP wszystko ,ile się da ; skarbnik gminy 
potwierdziła ,że ściągnięto 80 tyś. zł plus odsetki , ale teraz tytuł wykonawczy krąży od jednego do 
drugiego Urzędu Skarbowego , nikt nie chce go przyjąć do realizacji , zmienia się siedziba PKP;  Wójt 
Gminy powiedziała, że stąd też wynika chęć uruchomienia autobusów PKS do Rybnika ; radny 
Edward Mietła proponuje nagłośnić sprawę w prasie ; Wójt Gminy powiedziała ,że ten problem zna też  
ten kto korzysta z dworca PKP w Nędzy , są tam okna zabezpieczone od wewnątrz, teren i budynek 
już nie jest bezpańskie , nikt nie chce się pozbywać majątku , jest plik korespondencji , przedtem PKP 
była bardzo chętna do przekazania ,teraz już nie chce przekazać terenu. 
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Radny Edward Mietła zaproponował ,aby pani Wójt Gminy odpowiedziała na zgłoszone wnioski i 
interpelacje na poprzedniej sesji: Wójt Gminy  omówiła ich realizację : 
 

 zniszczone drzewa na Żwirowni w Babicach : należnych opłat nie można pobrać ,ani nawet 
ustalić , po prostu tych drzew już tam nie ma , jestem zaszokowana szybkością informacji 
przekazywanych do Żwirowni ,oni tam wszystko wiedzą , sprawdzałam ,nie wyszli poza obręb 
przynależnego im obszaru ; 

 jestem za tym aby radni byli członkami Komisji Przetargowej ,ale pod względem prawnym jest 
to chyba niemożliwe, sprawdzi to mecenas; 

 radny Edward Mietła zapytał przy okazji ,czy pani inspektor od ochrony środowiska jest tak 
zapracowana w Urzędzie , że nie mogła tej sprawy dopilnować ,gdyby wcześniej poszła na 
teren Żwirowni , to zobaczyłaby te wycięte drzewa ; Wójt Gminy przekaże jej te uwagi. 

 na ul. Leśnej już odpowiednie znaki ustawiono , pan Depta to sprawdził;  

 wysłano pismo na wniosek radnego Przybyły ,ale jest to droga powiatowa , część została tam 
zrobiona;  

 wiadukt niestety jest zdewastowany ,Gmina nie może go przejąć ,za drogi , zaś rozebrać też 
nie można , ponieważ nie ma tam alternatywy , przejścia dla pieszych ,czy chodnika; stan 
elementów metalowych też jest fatalny;  

 
 
Radny Krystian Placzek  powiedział ,że właśnie przy wiaduktach stawia samochód , już dwa 
pojazdy zniszczyli mu wandale , proponuje założenie monitoringu. 
 
Radna Beata Widera zwróciła się z prośbą do radnych o przeznaczenie po 50 zł z diet na Dom 
Dziecka w Rybniku , mam tam osobisty sentyment do tej placówki i tych dzieci, dyrektor nie 
przyjmie pieniędzy ,ale proponuje zakupić zabawki ,które zobowiązuję się osobiście przekazać ; 
Przewodniczący RG powiedział ,że na sesji w dniu 17 grudnia oczekuje ustawienia skarbonki i to 
do radnej należy dalsza inicjatywa; radni wyrazili zgodę. 
 
Radny Gerard Pannek  wnioskuje ,aby na ul. Kwiatów Polnych w Ciechowicach dociągnąć asfaltu 
na nawierzchni , robiąc Boczną zamykamy pewien odcinek, tamta jest taka niedokończona; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że już podczas objazdu tych dróg mieszkańcy doczekali się asfaltu , nie ma 
problemu ,coś można odwlec , zmienić kolejność wykonania.  
 
Radny Henryk Postawka poinformował ,że na spotkaniu mieszkańcy ul. Rudzkiej - droga wzdłuż 
PKP , kto jest tam właścicielem - poruszyli problem zamiany zwykłych koszy na takie na kółkach , 
właściciele muszą je ustawiać bliżej , bo nawierzchnia drogi jest tam bardzo  zła; Wójt Gminy 
wyjaśniła ,że jest to problem Firmy wywożącej śmieci i właściciela nieruchomości , oni będą w UG 
w środę , na spotkaniu w sprawie opłat , na które radni otrzymali zaproszenie , wiec można o tym 
też rozmawiać. 
 
Radny Henryk Postawka zapytał ,jakie są szanse ,aby uchwalić PZP dla Górek Śl.; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że są tam tereny do budowy , brak PZP hamuje wydawanie decyzji , po nowym roku 
i po uwagach do Studium na sesji zostanie przedstawiony odpowiedni projekt uchwały. 
 

Radny Gerard Przybyła powiedział , ja mam trzy pytania dotyczące rumuńskiej rodziny zameldowanej 
w Nędzy ;pierwsze pytanie :czy ktoś sprawdził stan techniczny tego lokalu, czy ktoś widział te dzieci 
spinające się po tych (kablach)   ,gdy dojdzie do tragedii to będzie za późno ; 
drugie pytanie :  na jakiej podstawie zostali w ogóle zameldowani w tym budynku ,skoro dwóch ze 
spadkobierców ,bo wiadomo tam nie jest uregulowany porządek prawny , ma oświadczenie , z tym ,że 
jeżeli tam po prostu nie byli kiedyś zameldowani , bo jeżeli wszyscy spadkobiercy nie  wyrażają zgody 
na meldunek , to nikt nie ma prawa ich tam po prostu zameldować ; 
i trzecie pytanie mnie nurtujące : kto podjął decyzję o przyjęciu tych dzieci do szkoły, czy to pani 
dyrektor , czy to po prostu wyszło z Urzędu Gminy; czy nie lepiej było skierować te dzieci do szkoły 
specjalnej , bo oni w tej chwili są ,uczęszczają do klas po prostu z naszymi dziećmi , tu nie ma się co 
czarować , ustępują i to znacznie , i boję się po prostu , że poprzez to te nauczycielki w klasach I-III 
więcej czasu muszą poświęcać  im i będą zaniedbywane dzieci , po prostu te które powinny być 
zgodne z programem . 
Wójt Gminy odpowiedziała: odpowiadając na trzecie pytanie ,żeby skierować do szkoły specjalnej , 
musi być orzeczenie o pewnym stopniu niepełnosprawności i przede wszystkim zgoda rodziców-
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opiekunów prawnych a skoro pani dyrektor nie rozpoczęła jakieś procedury , bo to jest w gestii 
dyrektora i jeżeli okazuje się ,że rodzice nie godzą się na to by ich dzieci szły do szkoły specjalnej , no 
to trzeba zabezpieczyć im tutaj takie warunki ,żeby jednakowo mogły tą naukę kontynuować tutaj w 
szkole; teraz następna sprawa: sprawa robót , to sprawa którą żeśmy z panem Halfarem załatwili ; na 
drugie pytanie : mają pozwolenie na trzy miesiące żeby tam być , ja się na początku nie chciałam 
absolutnie zgodzić ,żeby ich tam zameldować ; ja przede wszystkim kazałam oddzielić to przejście 
obok wysokiego budynku ,od niskiego gdzie oni mieszkają ,żeby te dzieci nie mogły , przede 
wszystkim tak kazałam rozebrać fragment  taki bardzo niebezpieczny , ten nawis ,który w każdej chwili 
mógł spaść, to miedzy innymi ,jak to zobaczyłam  , inaczej nie chciałam się zgodzić , zostało to 
rozebrane, potem płotem oddzielone  , budynek typu rudera od tego  gdzie państwo mieszkają; także 
praktycznie ,wie pan , ze strony gminy zostało to bezpieczeństwo, no zabezpieczone. 
 
 
Radny Roman Marcol powiedział ,że ostatnio był duży ruch samochodów na śmietnisku w Nędzy , 
nawet nasza straż czyściła za nimi potem drogę , czy pobrano za to jakieś opłaty ; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że oni przywozili ziemię , tworzy się tam taka niecka , wygląd zewnętrzny się poprawia , 
są zgarnięte śmieci , boki zostaną obsadzone drzewami; Zastępca Wójta wyjaśnił , że ta przewieziona 
ziemia , to tzw. przerosty , koszt byłby ok.400 tyś. zł , była okazja , firma robiła wykopy , jest to dobra 
ziemia ,  ale był koniec października ,  , mokro , więc było i błoto , utwardzenie nie miałoby sensu , nie 
płacimy żadnych kosztów , czekamy do końca , czasowo nie wiem jak to wyjdzie , potem należy 
wyprofilować , rozgarnąć , wczesna wiosna lub późna jesień 2008 , będzie to tak zrobione , że środek 
zostanie wyprofilowany , przejazd będzie tylko w jedno miejsce ; radny Edward Mietła zapytał co się 
dzieje z ziemią z Babic; Zastępca Wójta Gminy potwierdził ,że nie wynika to z umowy , oni po prostu ją 
zgarniają , a potem będzie spychana z powrotem , jaka jest kubatura , to  należy wycenić ; radny 
Edward Mietła potwierdził ,że zrobi to geolog ; Wójt Gminy powiedziała ,że staramy się urealnić 
dochody ze Żwirowni , co widać w budżecie. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść oświadczenia radnej Eweliny Krakowczyk ,która złożyła rezygnację 
z członkowstwa w Komisji Oświaty ,Kultury i Sportu – na następną sesję zostanie przygotowany 
projekt uchwały. 
 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad , nie ma więcej pytań i 
wniosków zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 26 listopada 2007 roku o godz. 17.42. 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
protokółowała K. Tront. 
 
 
 
 
 
 

 
 
 


